

EDITORIAL

Going global: future directions for the *Journal*

DOI: 10.29063/ajrh2024/v28i5.1

Lindsay Edouard¹ and Friday Okonofua²

Editor, African Journal of Reproductive Health, Port Louis, Mauritius¹; Editor in Chief, African Journal of Reproductive Health²

*For Correspondence: Email: soranae@gmail.com

In June 2024, the *African Journal of Reproductive Health* will begin its 28th year of publication. The International Conference on Population and Development (ICPD), held in 1994 in Cairo, was the impetus to start this peer-reviewed learned journal in the context of the anticipated increase in activities relating to sexual and reproductive health and rights in sub-Saharan Africa, to document achievements and successes while also pinpointing areas requiring remedial actions. Undoubtedly, the *Journal* has achieved these objectives in many phenomenal respects. First published as a biannual in 1997, the *Journal* became a quarterly in 2000, bimonthly in 2010, and, since January 2022, has been a monthly. The *Journal* is now ranked among the most influential in the fields of reproductive health and reproductive medicine not only in Africa^{1,2}, but worldwide^{3,4}.

Given its increasing global influence with readers and authors from all continents, the journal needed to be critically evaluated with special attention to its methods of operations, mission and vision, and comparative advantage pertaining to its potential to promote sexual and reproductive health and rights globally. Initially conceived as a journal focusing on reproductive health challenges in Africa, it is now clear that solutions lie in the sharing of lessons learnt from similar situations around the world. A focus on the sexuality and reproductive health of Africans alone without placing it in a global context robs us of the unique opportunity to learn from others in ways that enable the building of a consensus and groundswell for achieving substantive universal reforms in the sector. Besides, with reproduction being a unique experience and the emerging concept of ‘one world’ for humanity, it is imperative to adopt a unified and common global approach to address sexuality and reproduction. This perspective led the editorial board to reconsider the objectives of the *Journal* which now encourages submissions in other topics within the broad field of sexual and reproductive health and rights and, thereby, from a much wider range of authors.

The above decision was also influenced by other considerations. The large number of manuscripts received and published in the *Journal* from outside of Africa on national, regional, and global issues, reflecting similar circumstances faced in Africa indeed confirms that the world has become a singular global community. With manuscripts on reproductive health interventions in a range of countries such as China, Indonesia, India, Japan, Afghanistan and Brazil, published in the *Journal* displaying a commonality of experiences for the resolution of issues, efforts should be made for the global community to work together to build a better world in the field of sexual and reproductive health and rights. Not just working together semantically or through donor funding, but through a true recognition by all that the world shares a common challenge to its development to be confronted by everyone in real terms. Furthermore, the implementation of various components of the Programme of Action of the ICPD has had varied success in different countries. While some countries have made significant progress on issues related to gender equality and the empowerment of women, many countries in the global south, especially sub-Saharan Africa, continue to grapple with similar problems thereby facing stagnation and even reversal in some cases. The nature of the threat to women’s autonomy in some countries is so real, that the *Journal* now actively promotes a joint and concerted learning action from all concerned parties around the world to circumvent the situation.

Thus, going forward, the *Journal* moves its distinctiveness from a regional to a global journal addressing developments in the fields of sexuality and reproductive health in all human societies. While the name of the *Journal* will remain the same in order to remind readers and authors of its origin and inclinations, the journal will plunge into contemporary issues of global concern such as reproductive rights and reproductive justice, gender equity, role of women in global development and the rights of the LGBTQIA+ (Lesbian, Gay, Bisexual, Transgender, Queer, Intersex,

and Asexual) community besides the responsibilities of communities and governments to address the reproductive health of populations more inclusively. We believe that this approach would enable African countries to use lessons from other regions to articulate and reform their sexual and reproductive health and rights agenda in more substantive ways.

As now set out in the instructions to authors, the overall objective of the *Journal* has shifted to being a “forum for all authors working on contemporary issues in the field of sexual and reproductive health and rights to share novel findings that address global challenges”. The *Journal* welcomes manuscripts based on multicountry analyses and trials, cross-country and regional comparisons, and best practices in specific regions to inform the design of programmes and policies everywhere. With this approach, the universality of reproductive health will be reinforced while consolidating, fostering, and scaling a deeper global reform agenda in the discipline. With its common

biological processes and underpinnings, reproductive health should be guided by common philosophies and principles in all societies to influence its practice so as to attain the original goals of the ICPD as adapted for the Sustainable Development Goals. The *African Journal of Reproductive Health* will take a lead in propelling this universal approach in the expectation of a stronger global momentum.

Conflict of interest: None

References

1. Balogun JA. Transitioning the AJRH to Next Level of Excellence. *Afr J Reprod Health* 2019;23:1-5.
2. Okonofua F and Omonkhua A. African Journal of Reproductive Health at 20: Looking Back and Looking Forward. *Afr J Reprod Health* 2017;21:11-7.
3. Okonofua F and Eimuhi KE. *Afr J Reprod Health*: 26 years and soaring. *Afr J Reprod Health* 2021;25:11-4.
4. Vos T. Ranking reproductive health problems to define service priorities. *Afr J Reprod Health* 2001:31-9.

ÉDITORIAL

À l'international: orientations futures de la Revue

DOI: 10.29063/ajrh2024/v28i5.1

Lindsay Edouard¹ et Friday Okonofua²

Rédacteur, African Journal of Reproductive Health, Port Louis, Maurice¹; Rédacteur en chef, African Journal of Reproductive Health²

*Pour la Correspondance: Courriel: soranae@gmail.com

Le mois prochain, en juin 2024, le Journal africain de santé reproductive entamera sa 28^e année de publication. La Conférence internationale sur la population et le développement (CIPD), tenue en 1994 au Caire, a été à l'origine de la création de cette revue savante à comité de lecture dans le contexte de l'augmentation prévue des activités liées à la santé et aux droits sexuels et reproductifs en Afrique subsaharienne. , pour documenter les réalisations et les succès tout en identifiant les domaines nécessitant des mesures correctives. Il ne fait aucun doute que la Revue a atteint ces objectifs à bien des égards de manière phénoménale. Publié pour la première fois sous forme semestrielle en 1997, le Journal est devenu trimestriel en 2000, bimensuel en 2010 et, depuis janvier 2022, mensuel. Le Journal est désormais classé parmi les plus influents dans les domaines de la santé reproductive et de la médecine reproductive, non seulement en Afrique^{1,2}, mais dans le monde entier^{3,4}.

Compte tenu de son influence mondiale croissante auprès des lecteurs et des auteurs de tous les continents, la revue devait être évaluée de manière critique en accordant une attention particulière à ses méthodes de fonctionnement, sa mission et sa vision, ainsi qu'à son avantage comparatif concernant son potentiel à promouvoir la santé et les droits sexuels et reproductifs à l'échelle mondiale. Initialement conçue comme une revue axée sur les défis de la santé reproductive en Afrique, il est désormais clair que les solutions résident dans le partage des leçons tirées de situations similaires dans le monde. Se concentrer uniquement sur la sexualité et la santé reproductive des Africains sans les placer dans un contexte mondial nous prive de l'opportunité unique d'apprendre des autres de manière à permettre la construction d'un consensus et d'une lame de fond pour réaliser des réformes universelles substantielles dans le secteur. En outre, la reproduction étant une expérience unique et le concept émergent d'un « monde unique » pour l'humanité, il est impératif d'adopter une approche mondiale unifiée et commune pour aborder la sexualité et la reproduction.

Cette perspective a conduit le comité de rédaction à reconsidérer les objectifs de la Revue qui encourage désormais les soumissions sur d'autres sujets dans le vaste domaine de la santé et des droits sexuels et reproductifs et, par conséquent, d'un éventail beaucoup plus large d'auteurs.

La décision ci-dessus a également été influencée par d'autres considérations. Le grand nombre de manuscrits reçus et publiés dans le Journal en provenance de pays extérieurs à l'Afrique sur des questions nationales, régionales et mondiales, reflétant des circonstances similaires rencontrées en Afrique, confirme en effet que le monde est devenu une communauté mondiale singulière. Avec des manuscrits sur les interventions en matière de santé reproductive dans une série de pays tels que la Chine, l'Indonésie, l'Inde, le Japon, l'Afghanistan, le Brésil, etc., publiés dans le Journal et montrant une communauté d'expériences pour la résolution des problèmes, des efforts devraient être faits pour la communauté mondiale. travailler ensemble pour construire un monde meilleur dans le domaine de la santé et des droits sexuels et reproductifs. Pas seulement en travaillant ensemble sémantiquement ou grâce au financement de donateurs, mais en reconnaissant véritablement par tous que le monde partage un défi commun pour son développement et que chacun doit le relever en termes réels. En outre, la mise en œuvre des diverses composantes du Programme d'action de la CIPD a connu des succès variables selon les pays. Alors que certains pays ont réalisé des progrès significatifs sur les questions liées à l'égalité des sexes et à l'autonomisation des femmes, de nombreux pays du Sud, en particulier l'Afrique subsaharienne, continuent d'être aux prises avec des problèmes similaires, confrontés ainsi à une stagnation, voire à un renversement dans certains cas. La nature de la menace qui pèse sur l'autonomie des femmes dans certains pays est si réelle que le Journal promeut désormais activement une action d'apprentissage conjointe et concertée de la part de toutes les parties concernées du monde entier pour contourner la situation.

Ainsi, à l'avenir, la Revue fait passer son caractère distinctif d'une revue régionale à une revue mondiale traitant des développements dans les domaines de la sexualité et de la santé reproductive dans toutes les sociétés humaines. Même si le nom de la Revue restera le même afin de rappeler aux lecteurs et aux auteurs son origine et ses penchants, la revue se plongera dans des questions contemporaines d'intérêt mondial telles que les droits reproductifs et la justice reproductive, l'équité entre les sexes, le rôle des femmes dans le développement mondial. et les droits de la communauté LGBTQIA+ (lesbiennes, gays, bisexuels, transgenres, queer, intersexués et asexuels), outre les responsabilités des communautés et des gouvernements d'aborder la santé reproductive des populations de manière plus inclusive. Nous pensons que cette approche permettrait aux pays africains d'utiliser les leçons d'autres régions du monde pour articuler et réformer leur programme de santé et de droits sexuels et reproductifs de manière plus substantielle.

Comme indiqué désormais dans les instructions aux auteurs, l'objectif général de la Revue est devenu un « forum permettant à tous les auteurs travaillant sur des questions contemporaines dans le domaine de la santé et des droits sexuels et reproductifs de partager de nouvelles découvertes qui répondent aux défis mondiaux. La Revue accueille les manuscrits basés sur des analyses et des essais multi-pays, des comparaisons internationales et régionales et les meilleures pratiques

dans des régions spécifiques pour éclairer la conception de programmes et de politiques partout dans le monde. Avec cette approche, l'universalité de la santé reproductive sera renforcée tout en consolidant, favorisant et élargissant un programme de réforme mondial plus approfondi dans cette discipline. Avec ses processus et fondements biologiques communs, la santé reproductive devrait être guidée par des philosophies et des principes communs à toutes les sociétés pour influencer sa pratique afin d'atteindre les objectifs initiaux de la CIPD tels qu'adaptés aux objectifs de développement durable. Le Journal africain de la santé reproductive jouera un rôle de premier plan en propulsant cette approche universelle dans l'attente d'une dynamique mondiale plus forte.

Conflit d'intérêt: Aucun

Références

1. Balogun JA. Transition de l'AJRH vers le prochain niveau d'excellence. *Afr J Reprod Health* 2019 ; 23 : 1-5.
2. Okonofua F et Omonkhua A. Journal africain de la santé reproductive à 20 ans : regard en arrière et regard vers l'avenir. *Afr J Reprod Health* 2017;21:11-7.
3. Okonofua F et Eimuhi KE. *Afr J Reprod Santé* : 26 ans et en plein essor. *Afr J Reprod Health* 2021;25:11-4.
4. Vos T. Classement des problèmes de santé reproductive pour définir les priorités des services. *Afr J Reprod Health* 2001 : 31-9.